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Nyomtatott és online sajtó 
  

Orbán Viktor: Magyarországot nyíltan és durván megfenyegették az ukránok 
2025. június 11. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, Mandiner, Vasárnap.hu, Világgazdaság, 

Origo 

Magyarországot nyíltan és durván megfenyegették az ukránok - jelentette ki a miniszterelnök 

szerdán Budapesten, miután a második magyar-georgiai kormányzati csúcstalálkozó 

keretében hivatalában fogadta Irakli Kobakhidzét, Georgia miniszterelnökét. Orbán Viktor 

Volodimir Zelenszkij ukrán elnök kedden megjelent interjújára reagálva hangsúlyozta: az 

ukránok nem fogadják el, hogy Magyarországon a magyar emberek hozzanak döntést Ukrajna 

EU-csatlakozásáról, és végképp nem fogadják el, ha ez a döntés negatív, és ezért fenyegetőznek, 

zsarolnak és támadnak bennünket. Ezt nekünk vissza kell utasítanunk - jelentette ki, hozzátéve, 

hogy az ukránok köszönettel tartoznak Magyarországnak. "Megengedtük, hogy a menekültjeik 

Magyarországon keresztül távozhassanak. Megengedtük, hogy Magyarországon igénybe 

vegyenek minden közszolgáltatást, elláttuk őket, gyógyítottuk a katonáikat, taníttatjuk a 

gyerekeiket" - sorolta a kormányfő. Azt javasoljuk az ukrán elnöknek, hogy fenyegetőzés és 

zsarolás helyett mondjon köszönetet a magyaroknak és fejezze ki Magyarország iránti 

tiszteletét - jegyezte meg. 

 

AM: folyamatos az együttműködés a Kárpát-medence erdészei között 
2025. június 11. – MTI, Magyarország Kormánya 

A Kárpát-medence egységes természeti adottságai miatt az erdészek hasonló kihívásokkal és 

lehetőségekkel szembesülnek, ezért elengedhetetlen a szakmai kapcsolatok folyamatos ápolása 

- mondta az Agrárminisztérium (AM) szerdai közleménye szerint a tárca erdőkért felelős 

helyettes államtitkára Nagyváradon. Mocz András hangsúlyozta, a szaktárca támogatja a 

határon túli szakemberek és magyarországi kollégáik közötti szoros együttműködést. A 

szakmai párbeszéd és a tapasztalatcsere létfontosságú az erdők megóvása szempontjából, 

amelyek a Kárpát-medence környezeti fenntarthatóságának alapját képezik. Hozzátette, a 

klímaváltozás egyre összetettebb kihívásokat jelent, ezért a határokon átnyúló 

együttműködések, a közös kutatási projektek, innovatív megoldások kidolgozása 

elengedhetetlen az erdők fenntartásához, a jövő erdeinek tervezéséhez - írták. Ismertette, az 

erdélyi erdész szakemberek rendszeresen részt vesznek hazai szakmai rendezvényeken, a közös 

eszmecsere folyamatos. A szervezett keretek biztosítása nagyban köszönhető az Országos 

Erdészeti Egyesületnek, melynek Erdélyi Helyi Csoportja 2010-ben alakult, és azóta mintegy 

200 taggal működik. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2025/06/11/orban-viktor-magyarorszagot-nyiltan-es-durvan-megfenyegettek-az-ukranok
https://kormany.hu/hirek/folyamatos-az-egyuttmukodes-a-karpat-medence-erdeszei-kozott
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Az Európa Tanács a magyar nyelvű televíziós műsorok kínálatának bővítését 

javasolta Szlovéniának 
2025. június 11. – MTI, Mandiner, Vajma.info 

Szlovéniának elegendő műsoridőt kell biztosítania a magyar nyelvű televíziós műsorok 

sugárzására, és bővítenie szükséges azok kínálatát - közölte a strasbourgi székhelyű, 46 tagot 

számláló Európa Tanács szerdán. Az Európa Tanács a regionális vagy kisebbségi nyelvek 

európai chartájának (ECRML) alkalmazásáról szóló jelentésében a charta alkalmazásának 

ellenőrzéséért felelős szakértői bizottság azt állapította meg, hogy noha a szlovén kormányzat 

2021 óta forrásokat biztosít a magyar rádió- és televízióműsorok személyzeti helyzetének 

javítására, Szlovénia nem biztosít elegendő műsoridőt a magyar nyelvű műsorok sugárzására. 

Megjegyezték, Szlovénia köteles fenntartani egy magyar nyelvű televíziós csatornát, de a 

valóságban mindössze heti négyszer félórás adás sugárzására ad lehetőséget, ami a szakértők 

szerint a vonatkozó kötelezettség nem teljesítését jelenti. Egyebek mellett közölték: 

Szlovéniában a két legnagyobb lélekszámú kisebbségi közösség által használt nyelv, a magyar 

és az olasz "viszonylag magas szintű" védelmet élvez. 

  
Felmérés: nem ártott különösebben a Fidesz és Orbán Viktor népszerűségének a 

tihanyi beszéd Erdélyben  
2025. június 11. – Krónika 

Nem szenvedte meg különösen Orbán Viktor erdélyi megítélését a miniszterelnök tihanyi 

beszéde, legalábbis egy nemrég készült felmérés tanúsága szerint. A kutatás alapján továbbra 

is elsöprő többséggel vezet a Fidesz–KDNP az erdélyi magyarság szavazói között, és a jelentős 

többség még mindig azt szeretné, ha Orbán Viktor maradna Magyarország miniszterelnöke. A 

felmérést – amelynek adatfelvétele a miniszterelnök tihanyi beszéde után történt – a Magyar 

Nemzet hozta nyilvánosságra, hivatkozva a kolozsvári SoDiSo Research kutatására. Ebből 

kiderül, hogy ha most vasárnap lennének a magyarországi parlamenti választások, akkor a 

szavazásra jogosult, vagyis regisztrált erdélyi magyar állampolgárok 96 százaléka a Fidesz–

KDNP-re szavazna. Eközben a legnagyobb ellenzéki alakulatra, a Tisza Pártra a választók 1,4, 

a Mi Hazánkra pedig 1,7 százaléka voksolna, a többi párt támogatottsága nem mérhető. Barna 

Gergő szociológus, a SoDiSo Research ügyvezetője a Krónika megkeresésére szerdán 

megerősítette, hogy a közvélemény-kutató cég készítette a felmérést, valósak a Magyar Nemzet 

által idézett adatok. Hozzátette, más adatot nem áll módjában nyilvánosságra hozni a 

felmérésből, kérdésünkre ugyanakkor közölte, hogy a kutatás az erdélyi magyar 

felnőttkorúakra reprezentatív.  
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https://mandiner.hu/kulfold/2025/06/varatlan-fordulat-kovetkezett-be-a-magyarok-javara-dontott-az-europa-tanacs
https://mandiner.hu/kulfold/2025/06/varatlan-fordulat-kovetkezett-be-a-magyarok-javara-dontott-az-europa-tanacs
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/felmeres-nem-artott-kulonosebben-a-fidesz-es-orban-viktor-nepszerusegenek-a-tihanyi-beszed-erdelyben
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/felmeres-nem-artott-kulonosebben-a-fidesz-es-orban-viktor-nepszerusegenek-a-tihanyi-beszed-erdelyben
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Szigorúbban büntetik ezentúl a fasiszta, legionárius, rasszista és idegengyűlölő 

internetes tartalmak terjesztését  
2025. június 11. – Krónika, maszol.ro 

Döntő házként elfogadta szerdán a képviselőház a fasiszta, legionárius, rasszista vagy 

idegengyűlölő jellegű szervezetek, jelképek és cselekedetek, valamint a népirtásért vagy 

háborús bűnökért elítélt személyek nyilvános dicsőítésének tilalmáról szóló 2000/231. számú 

sürgősségi rendeletet módosító törvénytervezetet. A romániai zsidó közösség képviselője, 

Silviu Vexler jogszabályjavaslatát 199 támogató és 99 elutasító szavazattal fogadták el a 

képviselők. A tervezet indoklása szerint többek között a gyűlöletbeszéd és erőszak online 

terjedése tette időszerűvé a gyűlölet-bűncselekményeket büntető jogszabályok 

harmonizálását. Az Agerpres hírügynökség által idézett jogszabályjavaslat szerint a fasiszta, 

legionárius, rasszista és idegengyűlölő tartalmak bármilyen módon történő terjesztése 

bűncselekménynek minősül, és egytől öt évig terjedő szabadságvesztéssel és bizonyos jogoktól 

való eltiltással büntetendő; ha a bűncselekményt számítógépes rendszer felhasználásával 

követik el, a büntetési tétel a felével emelkedik.  

 

Parajd: csak a patak elterelése után szivattyúzható ki a sós víz a bányából  
2025. június 11. – Krónika, maszol.ro, Székelyhon 

„Törékeny egyensúly” jellemzi a vízzel elárasztott sóbányát Parajdon a külföldi szakértők 

szerint, akik megállapították: kizárólag azután lehet nekilátni a víz kiszivattyúzásának, miután 

teljesen elterelik a Korond-patakot. Átfogó műszaki jelentés a hónap végén várható a parajdi 

helyzetről. A Hargita megyei prefektúra szerdai tájékoztatása szerint a több mint egyhetes 

székelyföldi tartózkodást követően a nemzetközi és román szakértők keddi elutazásukat 

megelőzően operatív ülésen ismertették következtetéseiket a hazai hatóságokkal. Az 

egyeztetésen részt vett Bogdan Ivan gazdasági, valamint Mircea Fechet környezetvédelmi 

miniszter, továbbá Raed Arafat, az Országos Katasztrófavédelmi Felügyelőség vezetője. A 

szakértők megállapításai kitérnek a parajdi sóbányánál bekövetkezett katasztrófa hidrológiai, 

geológiai és környezetvédelmi vetületére egyaránt. A legfőbb következtetés az, hogy a parajdi 

sóbányát május végén teljesen megtöltő sós víz kiszivattyúzása csakis a Korond-patak 

medrének teljes elterelését követően lehetséges.  

 

Bíró Barna Botond: a következő években folyamatosan monitorozni kell a parajdi 

sóbányát 
2025. június 11. – maszol.ro 

Nemzetközi szakértők megfogalmazták szaktanácsaikat a Parajdon kialakult helyzet 

orvoslására, adta hírül Facebook oldalán Bíró Barna Botond, Hargita Megye tanácsának 

elnöke. Leszögezte, a legfontosabb, hogy minél előbb meg kell oldani és be kell fejezni a 

Korond-patakának az ideiglenes elterelését. Ez két szempontból is lényeges, egyrészt azért, 

hogy tovább ne szennyezze sós vízzel a Kis-Küküllőt, ezáltal pedig a Maros megyei települések 

lakosságának az ivóvíz-ellátását. Illetve, a bánya tetején tátongó lyuk a Korond-patak medre 
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https://kronikaonline.ro/belfold/szigorubban-buntetik-ezentul-a-fasiszta-legionarius-rasszista-es-idegengyulolo-internetes-tartalmak-terjeszteset
https://kronikaonline.ro/belfold/szigorubban-buntetik-ezentul-a-fasiszta-legionarius-rasszista-es-idegengyulolo-internetes-tartalmak-terjeszteset
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/parajd-csak-a-patak-elterelese-utan-szivattyuzhato-ki-a-sos-viz-a-banyabol
https://maszol.ro/belfold/Biro-Barna-Botond-a-banyavallalat-beszerzi-a-muszereket-a-kovetkezo-evekben-folyamatosan-monitorozni-kell-a-parajdi-sobanyat-VIDEO
https://maszol.ro/belfold/Biro-Barna-Botond-a-banyavallalat-beszerzi-a-muszereket-a-kovetkezo-evekben-folyamatosan-monitorozni-kell-a-parajdi-sobanyat-VIDEO
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alján van, és ott folyamatosan egy örvény alakul ki, ami azt okozza, hogy az édesvíz bemegy a 

bányába, megtesz egy kört, és visszatér a patakba. Az édesvíz károsítja legjobban a bánya 

szerkezetét, mert oldja a sót, ezt mindenképp meg kell akadályozni. Utána a következő lépés, 

hogy végérvényesen el kell terelni a Korond-patakát, de úgy hogy előtte meg kell építeni valahol 

egy záportározót annak érdekében , hogy kontrollálni lehessen a patakmeder hozamát., 

ismertette a szakértők javaslatait a hargitai közgyűlés elnöke. 

 

Csoma Botond: az RMDSZ az egykulcsos adórendszert és a nagykoalíciós 

kormányt támogatja 
2025. június 11. – maszol.ro, Krónika 

Egy „széles körű” parlamenti többséggel rendelkező kormánynak kellene megalakulnia az 

európai irányultságú pártok részvételével, jelentette ki szerdán Csoma Botond, az RMDSZ 

képviselőházi frakcióvezetője. Amikor a Parlamentben megkérdezték tőle, hogy elképzelhető-

e egy olyan kormány, amelyből az USR kimarad – tekintettel arra, hogy a PSD vezetői az elmúlt 

napokban ezt a forgatókönyvet említették – úgy nyilatkozott, hogy szükség van egy „széles 

körű” parlamenti többségre. „Én úgy gondolom, mindannyiunknak részt kellene vennünk a 

kormányzásban. Természetesen, matematikailag lehetséges egy kormány az USR nélkül is, de 

szerintem ebben a pillanatban egy széles parlamenti többségre van szükség. És most nem 

feltétlenül az USR-ről beszélek, hanem azokról a pártokról, amelyek elkötelezték magukat 

Románia európai irányultsága mellett. Jó lenne, ha sikerülne egy parlamenti többséget 

kialakítani. Majd meglátjuk, sikerül-e” – idézi Csoma Botond nyilatkozatát az Agerpres 

hírügynökség. 

  

Háromszéki árvízkárok: Kökösre kerülnek a csíkszeredaiak adományai 
2025. június 11. – Krónika, Székelyhon 

Az elmúlt több mint egy hétben Csíkszereda Városháza szervezésében, egy helyi vállalkozással 

együttműködésben adományokat gyűjtöttek a május végi háromszéki áradások károsultjainak. 

A csíkszeredaiak adományai célzottan Kökösre jutnak el. Mint arról múlt hétfőn, június 2-án 

beszámoltunk, adománygyűjtési akciót hirdetett meg a csíkszeredai városháza a háromszéki, 

árvíz sújtotta települések, Nagyborosnyó, Kisborosnyó, Kökös, Kovászna, Zágon, Zabola, 

Székelytamásfalva és Papolc lakói számára. Az csíkszeredaiak két helyszínen, a városházán és 

a Sazy Trans Impex Kft. taplocai telephelyén is leadhatták adományaikat. A szállítmány végül 

szerdára összeállt és útnak is indítják Kökösre. 

 

Szórványvidéki támogatás Parajdnak és Háromszéknek 
2025. június 11. – Nyugati Jelen 

A szórványvidéki közösségek is aktívan kapcsolódnak be Parajd, illetve az árvíz sújtotta 

háromszéki települések felkarolásába, anyagi támogatásába – nyilatkozta kedden Winkler 

Gyula EP-képviselő, az RMDSZ Hunyad megyei szervezetének elnöke, a segitsparajdon.ro 

honlap lehetőségeit ajánlva a támogatók figyelmébe. A képviselő hangsúlyozta: a székely–

szórvány partnerség keretében most a szórványvidéken a sor, hogy segítő jobbot nyújtson a 
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https://maszol.ro/belfold/Csoma-Botond-az-RMDSZ-az-egykulcsos-adorendszert-es-a-nagykoalicios-kormanyt-tamogatja
https://maszol.ro/belfold/Csoma-Botond-az-RMDSZ-az-egykulcsos-adorendszert-es-a-nagykoalicios-kormanyt-tamogatja
https://maszol.ro/belfold/Haromszeki-arvizkarok-Kokosre-kerulnek-a-csikszeredaiak-adomanyai
https://nyugatijelen.com/index.php/jelenido/szorvanyvideki-tamogatas-parajdnak-es-haromszeknek
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bajba jutott székelyföldieknek.  „A parajdi sóbányát ért katasztrófa nemcsak egy turisztikai 

látványosságot sodort veszélybe – egy egész közösség megélhetése, jövője és reménye is 

veszélyben van. Sok a sürgős tennivaló, de a segítségnyújtás is nagyon fontos. Minden segítség 

számít. Láttuk a román kormánynak az RMDSZ-javaslatra tett lépéseit, a magyar kormány 

támogatását, és nagyon sok magánkezdeményezés is indult. Ez a közösségi összefogás 

rendkívül fontos, és mi a szórványban is csatlakozunk ehhez, a Szórvány Parajdért címszó alatt” 

- fogalmazott Winkler Gyula. 

 

Egy hónap múlva lejár az alkotmánybíróság magyar tagjának a mandátuma  
2025. június 11. – Krónika 

Az alkotmánybíróság szerdán tájékoztatta a képviselőház vezetőségét arról, hogy július 12-én 

lejár Varga Attila alkotmánybíró mandátuma. Az alkotmánybírót kilenc éve nevezték ki a 

taláros testület tagjává. Varga Attilát 2016. július 13-án nevezték ki alkotmánybírónak kilenc 

évre. A Szatmárnémetiben született alkotmányjogász 1986-ban végzett a kolozsvári Babeș–

Bolyai Tudományegyetem Jogi Karán, 1990-ben választották Szatmár megyei parlamenti 

képviselővé az RMDSZ színeiben, 2012-ig megszakítás nélkül a parlament alsóházának a tagja 

volt. Varga Attila a Sapientia Erdélyi Magyar Tudományegyetem docense. A taláros testületbe 

az RMDSZ javaslatára választott bíró mandátuma július 12-én jár le, utódjának pedig július 13-

án kell letennie a hivatali esküt a képviselőházban – tájékoztatta az alkotmánybíróság a 

képviselőház házbizottságát, emlékeztetve arra, hogy a törvény szerint az új alkotmánybírót 

legalább egy hónappal az elődje mandátumának lejárta előtt ki kell nevezni – írta az Agerpres 

hírügynökség.  

 

Marad a Dracula park elnevezés és az eredeti helyszín?  
2025. június 11. – Székelyhon 

Több parajdi lakó látogatta meg kedden Lénárd András vállalkozót, hogy az általa Csíkszereda 

zsögödi részén elképzelt – Disneyland mintájára megálmodott – Dracula-parkról 

tájékozódjanak. Elsősorban arra voltak kíváncsiak, hogy van-e esélye az óriásberuházás 

Parajdra történő átköltöztetésének. Kuron Tamás, a találkozó egyik parajdi részvevője a 

Székelyhonnak elmondta, hogy bemutatták számukra a projektet, ugyanakkor a park 

esetlegesen Parajdon történő megvalósításáról is beszélgettek. Utóbbira szerintük van esély, 

ám sok minden függ a közmegítéléstől és a közakarattól. A beszélgetésen érdeklődtek arról is, 

hogy a létesítmény neve változhat-e – hiszen a lakók többségét a név zavarta –, amire az 

elhangzottak szerint van lehetőség – magyarázta Kuron. A létesítmény ugyanis nem feltétlenül 

vámpírokról fog szólni, hanem az 1500-as évek Erdélyét szeretnék bemutatni, legyen szó 

romákról, székelyekről, szászokról vagy éppen románokról.  

 

Szabotázs vagy tudatlanság Parajdon? Riasztóan magas a sótartalom a vízben 
2025. június 11. – maszol.ro 

Riasztóan megnőtt a Korond-patak és a Kis-Küküllő sótartalma. A román vízügy legfrissebb 

jelentése szerint a helyszínen végzett munkálatok eredménye, hogy emberi fogyasztásra 
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https://kronikaonline.ro/belfold/lejar-az-alkotmanybirosag-magyar-tagjanak-a-mandatuma
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alkalmatlan a víz. Bíró Barna Botond, Hargita Megye Tanácsának az elnöke megkeresésünkre 

elmondta, úgy látja harc folyik a vízügy és a Salrom között, ez pedig nem vezet megoldáshoz. 

Bíró Barna Botond kifejtette: egy ökológiai katasztrófát próbál mindenki megoldani, 

nemzetközi szakértők, miniszterek. „Mindenki próbálja a tudásával segíteni az ügyet és 

megállítani az egész folyamatot. Erre jön egy kivitelező, aki mindenkinél okosabbnak hiszi 

magát, akinek van egy három éve alapított cége, hét alkalmazottja és hoz egy ilyen döntést. Én 

ezt nem tudom elfogadni. Úgy érzem, hogy van egy harc a Salrom és a vízügy között. Ha azt 

akarjuk, hogy az ügy előre lépjen, akkor van lehetőség, amivel tudunk segíteni. Az egyik az, 

hogy leváltják mind a két országos vezetőt, a vízügyét is, és a Salromét is. Mindenki arra gondol, 

hogy hogyan tudna keresztbe tenni a másiknak. Most én abba nem megyek bele, hogy kinek 

mekkora a felelőssége, egy biztos, nem lehet velük szót érteni” – részletezte. A másik lehetőség, 

hogy az interminiszteriális bizottságnak kormányhatározattal erőt kell adni. A harmadik 

lehetőség a rendkívüli állapot bevezetése – fejtette ki. Mint mondta, felelőtlen lépések 

történnek, és így nem lehet visszanyerni az emberek bizalmát. 

                     
Lezárult az idei Ipolyi Arnold-verseny 
2025. június 11. – Ma7, Felvidék.ma 

Véget ért az Ipolyi Arnold Népmesemondó Verseny idei, tizenötödik évfolyama. A gombaszögi 

völgyben zajló kétnapos döntőben 77-en vettek részt, a mesemondók arany, ezüst és bronz 

sávos minősítéssel térhettek haza, valamint több különdíjat is kiosztottak. A második 

versenynap délelőttjén a 3., 4. és 5. kategória versenyzői mutatták be a tudásukat, majd délután 

a Paramisi Társulat Az ördög három arany-hajszála című előadását követően kihirdették az 

országos népmesemondó verseny döntőjének eredményeit. Az ünnepélyes díjkiosztáson 

Köteles László, a Csemadok általános alelnöke köszönetet mondott a szülőknek, hogy bizalmat 

szavaztak anyanyelvi iskoláinknak, ezzel lehetőséget adtak nyelvünk és értékeink 

továbbviteléhez, és természetesen a mesemondóknak, akik tovább viszik azt a sok kincset, ami 

generációkon át halmozódott fel családjainkban, népünk, nemzetünk tagjaiban. Hozzátette, ő 

maga a legtöbb mesét nagymamájától hallotta. „Ő tudott vidám, szomorú vagy akár rémisztő 

mesét is mondani, de ezekben egyvalami közös volt. A mese mindig jól végződött. Kívánom azt, 

hogy amint a mesékben, ahol a jósorsra érdemesek mindig elnyerik a jutalmukat, váljon ez 

valóra a való életben is” – fogalmazott. 

 

Színes gombok csodás világa a Reviczky Házban 
2025. június 11. – Felvidék.ma  

Nagy sikerű és nem mindennapi kiállítást szervezett a Lévai Magyar Asszonyok Ligája a 

Reviczky Házban a fenti címmel. A Dunamocsról érkező Szegi Ilona hozta el gombokból 

megálmodott, saját kézzel készített képeit. Elkísérte őt leánya, Lajos Ilona is.  A megnyitón 

Kosztolányi Magdolna, a Lévai Magyar Asszonyok Ligájának elnöke üdvözölte a jelenlévőket 

és nagy szeretettel köszöntötte Szegi Ilonkát és leányát, Icukát. Kosztolányi Magdolna 
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megkérdezte Szegi Ilonkát, hogyan jutott eszébe gombokból képeket készíteni. Ilonka így 

válaszolt „rengeteg gombom gyűlt össze és törtem a fejemet, hogy mire is lennének jók, így 

jutottak eszembe a képek”. Tulajdonképpen az egész kép újrahasznosítás. Az alap 

kartondobozból van kivágva, régi maradék textilanyaggal (legjobb az egyszínű) van bevonva. 

Erre jönnek a gombok. Persze színes gombokból készíti, ezért jobb, ha minél több gombból tud 

válogatni. Kiderült, hogy 123 648 db gombból 23 000 db került feldolgozásra 102 kép 

formájában. A kiállított műveken szerepelnek állatok, templomok, címer, vízimalom, hold, 

csillagok, angyalok és a négy évszak is. Ilonka felolvasta saját költeményét is. 

 

Revitalizálják a betléri kastélyparkot 
2025. június 11. – Új Szó  

Eltávolítják a sövényt a betléri kastély előtti parkból. A Szlovák Nemzeti Múzeum (SNM) – 

Betléri Múzeum tájékoztatása szerint invazív kártevő támadta meg a növényeket, és a sövényt 

nem lehet megmenteni. Új növényeket ültetnek az eltávolítottak helyére, a parkot a 19. század 

végi eredeti állapotába szeretnék visszaállítani – tájékoztatta a TASR hírügynökséget Erika 

Danková Darániová, a múzeum megbízott igazgatója. A sövényről néhány hete eltávolították a 

díszeket. „Az elmúlt években egész Európában, és már Szlovákiában is elterjedt az az invazív 

kártevő, ami az itteni növényeket is megtámadta. A selyemfényű puszpángmoly napok alatt 

képes egész cserjéket tönkretenni, a legnagyobb kárt a hernyók okozzák, amelyek a fiatal 

leveleket pusztítják” – mondta Danková Darániová. A betléri kastálypark buxusait próbálták 

megmenteni, de a megbízott igazgató tájékoztatása szerint ez a többszöri permetezés és 

szakszerű gondozás ellenére sem sikerült. „Hangsúlyozni kell azt is, hogy a sok permetezés 

negatív hatással lehet a környezetre. Sokan látogatják a parkot, ezért a rendszeres vegyszeres 

permetezés káros lehet a látogatókra is” – tette hozzá a múzeum megbízott igazgatója. 

                   
A szerb elnök Odesszában az ukrán elnökkel tárgyalt 
2025, június 11. – Vajma.info, Pannon RTV 

Aleksandar Vučić szerb elnök ukrán hivatali kollégájával, Volodimir Zelenszkijjel tárgyalt 

Odesszában – a békéről, nemzetközi jogról és együttműködésről egyeztettek. Aleksandar Vučić 

szerb elnök ma Odesszában találkozott Volodimir Zelenszkij ukrán elnökkel, és hangsúlyozta, 

hogy a megbeszélésen a tartós és fenntartható béke fontosságáról, a nemzetközi jog tiszteletben 

tartásáról, valamint a diplomácia szerepéről esett szó a konfliktusok megoldásában. Vučić az 

Instagramon közölte, hogy jelentős és nyílt beszélgetést folytatott Zelenszkijjel a jelenlegi 

geopolitikai kihívásokról, amelyek Európát és az egész világot érintik. „Gazdasági kérdésekről 

is tárgyaltunk, valamint közös céljainkról, hogy minél erősebb együttműködést érjünk el a 

társadalom különböző területein, mivel ez minden további előrelépés alapja” – tette hozzá 

Vučić. Az orosz invázió kezdete óta ez volt a szerb elnök első látogatása Ukrajnában. 
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Dr. Pásztor Bálint: Szükség van a jól képzett magyar jogászokra 
2025. június 11. – Pannon RTV 

Június 30-ig lehet pályázni a vajdasági jogászösztöndíjra - hívja fel a figyelmet közösségi 

oldalán dr. Pásztor Bálint. A VMSZ elnöke szerint a jól képzett magyar jogász nemcsak keresett, 

de nélkülözhetetlen is a közösségünkben – legyen szó bíróságról, önkormányzatról, 

gazdaságról, közigazgatásról vagy kisebbségi érdekképviseletről.  A bejegyzésben a politikus 

azt írja, az elmúlt évek bizonyították, a vajdasági jogászösztöndíj a nemzetpolitika egyik 

leghatásosabb eszköze. Sokan ezért tanulnak itthon és itt is fognak érvényesülni. Kiemeli, a 

szorgalmat évente 1 millió forinttal jutalmazzák. 

 

Kétezer dinárért Szabadkáról Belgrádba és vissza 
2025. június 11. – Pannon RTV 

A Pannon TV Közügyek című műsorában kiderült mennyiért utazhatunk majd Szabadka és 

Belgrád között a hamarosan elinduló gyorsvonaton. Lálity Urbán Emese, a szerb építésügyi, 

közlekedési és infrastrukturális minisztérium államtitkára a Pannon TV Közügyek című 

műsorában elmondta, a két település közötti útra megvásárolt retúrjegy jutányosabb lesz, 

mintha külön-külön vásárolnánk meg a jegyeket. Lálity Urbán Emese, a szerb építésügyi, 

közlekedési és infrastrukturális minisztérium államtitkára: „Az előzetes megbeszélések alapján 

jelenleg az árképzés olyan 1200 dinár körül van, ami a Szabadka-Belgrád és a Belgrád-

Szabadka irányt illeti. Valamint, ha valaki retúrjegyet szeretne váltani, az jutányosabb lesz, és 

2000 dinár körül alakul majd az ára.” 

 

Nagy a sürgés-forgás - A hétvégén Vajdaság Ittabére költözik 
2025. június 11. – Pannon RTV 

A hétvégén lesz a Gyöngyösbokréta és a Durindó - Magyarittabé várja a vendégeket!  

Magyarittabé lesz a hétvégén a házigazdája a 48. Durindónak és a 61. Gyöngyösbokrétának. A 

falu először ad otthont a vajdasági magyarság legnagyobb népzenei fesztiváljának. A 

hatszázötven lakosú településen már hónapok óta nagy lelkesedéssel készülnek az eseményre. 

Nagyobb települések is példát vehetnek a fogyatkozó bánáti falu összefogásáról. Az utóbbi 

hetekben szinte minden délután önkéntes munkával csinosítgatják a népzenei fesztivál 

színhelyét. A Deák Ferenc nevét viselő kultúrotthon az elmúlt években fel lett újítva. Most a 

falu községháza kapott új köntöst, az udvarában pedig felújították a sportpályát is, ahol majd 

felállítják a Gyöngyösbokréta színpadát. Ezt a teret hozták rendbe a helybéliek. 

 

A Nagybecskereki Egyházmegye papi rekollekciója 
2025. június 11. – Pannon RTV 

A Nagybecskereki Egyházmegye papjai msgr. Mirko Štefković megyéspüspök vezetésével 2025. 

június 11-én papi rekollekción vettek részt a Püspökség épületében, Nagybecskereken. A 

találkozó tematikája az új püspök szolgálatának első évében szerzett tapasztalatok 

áttekintésére összpontosult. A rekollekció a zsolozsma Napközi imaórájával kezdődött. Ezt 
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követően a püspök köszöntötte a jelenlévőket, majd megosztotta első hivatali évének 

tapasztalatait. Először a papi közösségben megélt számos szép élményről és a hívekkel való 

találkozásokról elmélkedett, különösen a plébániákon tartott ünnepségek alkalmával. 

Beszédében hangsúlyozta a rendszeres lelkipásztori munka megbecsülésének fontosságát, 

amely által Isten közelsége a mindennapok apró eseményeiben is megtapasztalható. 

 

Felújítják a zombori temetőt 
2025. június 11. – Magyar Szó 

Javában zajlik a zombori nagy katolikus temető járdáinak és bejáratának felújítása, valamint a 

kápolna körüli tér rendezése. A helyi magyarság számára kiemelten fontos projekt részleteiről, 

a zombori magyarság helyzetéről, további fejlesztési tervekről Kanizsai Tamás, Zombor város 

tanácsának tagja, a Vajdasági Magyar Szövetség zombori helyi szervezetének elnöke 

nyilatkozott. – Ez a projekt kiemelten fontos a helyi magyarság számára, hiszen 

mindannyiunknak vannak hozzátartozói, akik ebben a temetőben nyugszanak. Rendszeresen 

ellátogatunk a sírjukhoz, megemlékezünk róluk, így fontos, hogy a temető méltó állapotban 

legyen. Tisztában vagyunk vele, hogy a zombori magyarság számára még sok más ügy is 

megoldásra vár, mégis, mivel a temető bejárata és a járdák már nagyon rossz állapotban voltak, 

sokan kérték ezek rendbetételét, így ez az első lépés, amit természetesen további fejlesztések 

követnek. 

                         
Zelenszkij nem fog belemenni a 18 éves kortól kezdődő mozgósításba az 

Oroszország elleni szankciókért cserébe – Podoljak 
2025. június 11. – Kárpátalja.ma 

Volodimir Zelenszkij elnök nem fog beleegyezni, hogy a mozgósítási korhatárt 18 évre 

csökkentsék a nyugati országok Oroszország elleni szankcióiért cserébe – jelentette ki szerdán 

Mihajlo Podoljak, az Elnöki Hivatal vezetőjének tanácsadója az rbc.ua hírportál YouTube-

csatornájának nyilatkozva. Mint Podoljak elmondta: „Az elnök kategorikusan ragaszkodik 

ahhoz, hogy egy ilyen forgatókönyv, azaz a mozgósítási korhatár jelentős, 18 évre történő 

csökkentése nem valósítható meg. Az elnök ezt biztosan nem fogja végrehajtani.” Szerinte 

furcsák az ilyen nyugati feltételek, mivel a szankcióknak semmilyen kapcsolatuk nincs az 

ukrajnai mozgósítási korhatárral. 

 

Ukrajna hazahozta 1212 elesett katona holttestét 
2025. június 11. – Kárpátalja 

Visszaszállították Ukrajnába 1212 elesett katona holttestét – jelentette a korrespondent.net A 

Hadifoglyok Kezeléséért Felelős Koordinációs Törzsre hivatkozva június 11-én, szerdán. A 

visszaszállítottak Kurszk, Harkiv, Luhanszk, Donyeck, Zaporizzsja és Herszon megyékben 

estek el. Az elesett katonák hazaszállítására a Koordinációs Törzs, az Ukrán Biztonsági 
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Szolgálat, az Ukrán Fegyveres Erők, a Belügyminisztérium, az Ombudsman Hivatala, a 

Különleges Körülmények Között Eltűnt Személyek Biztosának Titkársága, a Rendkívüli 

Helyzetek Állami Szolgálata, valamint a Biztonsági és Védelmi Szektor egyéb szerveinek közös 

munkája eredményeként került sor. Hálájukat fejezték ki az érintettek a Nemzetközi 

Vöröskeresztnek. 

 

TehetségPaletta mustra a Perényi Kultúrkúriában 
2025. június 11. – Karpat.in.ua 

Különleges programsorozattal készült idén a Pro Cultura Subcarpathica a Nemzeti 

Összetartozás napjára. Az emléknapot megelőzően, Berecz András a kárpát-medence 

harangjairól készült fotó kiállítását mutatták be a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskolán, amin mind inkább az idő múlását kívánta prezentálni a nemzet művésze. Ezt 

követően pedig a nemzeti összetartozás alkalmából a helyi értékekre alapuló programot 

bonyolítottak le a beregardói Perényi Kultúrkúriában, ahol a Nemzeti Művelődési Intézet A 

Szakkör elnevezésű programjában résztvevő kézművesek munkáit mutatták be. Mindezek után 

került sor az első alkalommal lebonyolított TehetségPaletta mustrájára, ahol eldőlt az is, ki 

képviselheti majd Kárpátalját a novemberben megrendezésre kerülő Kecskeméti 

Összművészeti Fesztiválon. 

 

Kárpátaljai sikerek a Téka Alapítvány szépíróversenyén 
2025. június 11. – Karpat.in.ua 

Kihirdették a Téka Alapítvány szépíróversenyének eredményeit, amelyen szép számmal 

szerepeltek kárpátaljai diákok is. A Téka Alapítvány Facebook-oldalán közzétett tájékoztatás 

szerint a versenyt első alkalommal szervezték meg, és több mint félezer pályamunka érkezett 

be. Az 510 pályázatból 213 kárpátaljai volt. „A 4 kategóriába sorolt munkák elbírálási 

szempontjai a következők voltak: az elvárásoknak való megfelelés, olvashatóság, tetszetős 

összkép, betűformák és egyenletességük, tévesztések száma. Nem volt könnyű dolga a zsűrinek, 

de végül egyhangú döntés született” – írták. A kárpátaljai pályázók esetében elfogadták a 

szkennelt és e-mailben küldött pályamunkákat, amelyeket külön elbírálásban részesítettek. 

 

Tanévzáró hagyomány 
2025. június 11. – Népújság 

A lendvai iskolakörzet kitűnő tanulóinak az utóbbi években egyik legnépesebb csoportját 

fogadta június 10-én a tanévzáró fogadáson a Városházán Magyar János lendvai polgármester. 

Idén tizenkilenc mindvégig kitűnő végzős általános iskolás és tizenhat kiváló bizonyítvánnyal 

alapfokú tanulmányait befejező zeneiskolás vehette át az elismerést. A szép tanévzáró 

hagyomány, mely meghonosodott a vidéken, és amellyel a közösség is elismeri a törekvést, már 

nélkülözhetetlen része a ballagási időszaknak. A korábbi évekhez hasonlóan Magyar János, 

Lendva Község polgármestere fogadta a tanulmányaik során végig kitűnő tanulmányi 
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eredményt elért végzős diákokat, akik a község valamely általános iskoláját vagy a Lendvai 

Zeneiskolát látogatták. A Városháza előtti téren június 10-én gyűltek össze a ballagó diákok, 

hogy átvegyék a „polgármesteri ötösöket”. 

 

Az összetartozás lelki és hitbéli közösséget is jelent 
2025. június 11. – Népújság 

A Muravidéken idén Szentlászló adott otthont a nemzeti összetartozás napja központi 

megemlékezésének június 4-én. A református templom előtti téren felállított rendezvénysátor 

szinte teljesen megtelt az eseményre érkezőkkel. Június 4-én Trianonra emlékezünk – ez a 

dátum száz év elteltével is gyásznap maradt minden magyar számára. 2010. május 31-én az 

Országgyűlés június 4-ét a nemzeti összetartozás napjává nyilvánította, amely azóta a Kárpát-

medencei magyarság közös ünnepévé vált. A szentlászlói rendezvényen jelen volt Czikó Anita, 

Magyarország lendvai konzulja, a muravidéki magyar önkormányzatok elnökei, alelnökei, 

intézményvezetők és vallási elöljárók. Az esemény ökumenikus istentisztelettel kezdődött, 

amelyen mindhárom keresztény felekezet képviseltette magát. A kétnyelvű szertartáson 

Ozsváth Imre református lelkipásztor, Andrejek Mitja evangélikus lelkész, valamint Horvat 

Dejan katolikus pap szolgált együtt. 

 

Módosul a Zois-ösztöndíj szabályzata 
2025. június 11. – Népújság 

Mint ismeretes, miután az ösztöndíjalap idén elutasította a Petőfi Sándor magyar tanulmányi 

versenyen (PSTV) elért eredmény kimagasló versenyeredményként való elismerését a Zois-

ösztöndíj elnyeréséhez, mert a verseny finanszírozási módja nem tesz eleget az ösztöndíj 

odaítéléséről szóló új szabályzatnak, Horváth Ferenc nemzetiségi parlamenti képviselő az 

országgyűlés április 23-i ülésén szóbeli kérdést (is) intézett három miniszterhez az ügyben. 

Mind a három tárca – a szabályzatot elfogadó Munka- és Szociálügyi Minisztérium, a 

versenyeket támogató Oktatási Minisztérium, valamint a magyar versenyt szervező MNMI 

tevékenységét finanszírozó Kulturális Minisztérium – pozitívan viszonyult a kialakult 

adminisztratív bonyodalom megoldásához. 

 

Dobronak: közvetlen finanszírozás igen, új felosztás nem 
2025. június 11. – Népújság 

Dobronak Község Tanácsa június 4-i ülésén döntött a Dobronak Községi Magyar 

Önkormányzati Nemzeti Közöség (DKMÖNK) 2026-os évre szóló állami támogatási 

kérelméről. A tanács támogatta a magyar közösség közvetlen állami finanszírozását, míg 

elutasította a kért 87:13 százalékos pénzfelosztási arányt, fenntartva a jelenlegi 70:30 

százalékos megosztást. Az ülésen több tanácstag is szóvá tette, hogy a meghívás ellenére az 

önkormányzat részéről nem jelent meg képviselő az ülésen, aki megindokolta volna az arány 

módosításának szükségességét. Néhányan úgy vélték, a távolmaradás annak a jele, hogy a 

nemzeti közösség nem veszi komolyan a tanács munkáját és nem törekszik az 

együttműködésre. Göntér Mario, aki a községi magyar önkormányzat tanácsának is tagja, 
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https://nepujsag.net/nemzetiseg/18177-az-%C3%B6sszetartoz%C3%A1s-lelki-%C3%A9s-hitb%C3%A9li-k%C3%B6z%C3%B6ss%C3%A9get-is-jelent.html
https://nepujsag.net/nemzetiseg/18180-m%C3%B3dosul-a-zois-%C3%B6szt%C3%B6nd%C3%ADj-szab%C3%A1lyzata.html
https://nepujsag.net/muravidek/18181-dobronak-k%C3%B6zvetlen-finansz%C3%ADroz%C3%A1s-igen,-%C3%BAj-feloszt%C3%A1s-nem.html
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sajnálatát fejezte ki a község és az önkormányzat között kialakult nézeteltérések miatt, 

valamint hiányolta a nagyobb együttműködést és az egyeztetéseket. Solarič László tanácstag is 

a párbeszéd hiányára és a konszenzus szükségességére hívta fel a figyelmet, valamint kiemelte 

a község nagyobb szerepvállalásának fontosságát a magyar identitás megőrzésében. Ez utóbbi 

felvetést egyes tagok és Kardinar Marjan polgármester is hevesen visszautasította. 

 

 


